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Verslag KNBSB-Congres op woensdag 24 april 2023 
 
Plaats:     Bondsbureau, Kelvinbaan 48, Nieuwegein. 
Tijd:     19:30 – 20:30 uur 
 
Bestuur:     Gregor Rossen (voorzitter), Elliott Rivera (Penningmeester), Simone 

Willemse, Paul van Kimmenaede, Nicole van de Graaf. (online: Garmt 
Kolhorn) 

 
Commissie van Toezicht: Ilse Kaandorp, Jan van Gorkum, Sander van Elst, Jan Kuipers, Chris Licher 
 
Bondsbureau:    Stefaan Eskes (algemeen directeur), Peter Kwakernaak (technisch 

directeur), Hans Daanen, André Kuipers, Seb Visser, Angelique Linschoten, 
Jolanda van der Vloed, Gijs Selderijk.  

 
Verenigingen:    Blue Birds, RKHSV DSS, Euro Stars, BC The Herons, Kinheim, Neptunus, 

Olympia Haarlem, BSC Quick Amersfoort, Robur ’58, HSV Saints, Twins 
Oosterhout, UVV, Wyck Lions, Zwijndrecht  

 
Overig:     Harm de Fonkert, Wout van der Horst, ASVA Rosmalen (Notuleerservice) 
 

 
1. Opening en mededelingen 

De voorzitter, Gregor Rossen, opent de vergadering om 19.30 uur en heet de aanwezigen welkom. Eind 
vorig jaar was er wat onrust in de community rondom de aanstelling van het nieuwe bestuur. Hierop zal 
tijdens dit congres nader worden teruggekomen.  
Met een moment stilte wordt stilgestaan bij de overledenen van de afgelopen periode.  
Dit voorjaarscongres is een fysieke bijeenkomst. Een aantal deelnemers luistert via de livestream mee, 
maar online interactie en stemmen is niet mogelijk.  
Op 18 april 2024 heeft een financieel vragenuur plaatsgevonden, waarvoor vier verenigingen zich hadden 
aangemeld en één vereniging schriftelijk vragen heeft gesteld. De penningmeester heeft de vragen 
beantwoord. Tijdens het congres wordt een toelichting gegeven op de financiële cijfers.  
 
2. Vaststelling agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
3. Vaststelling verslag Congres 9 december 2023 

Er zijn geen opmerkingen of suggesties. Het verslag is vastgesteld. 
 
4. Voorstel Lid van Verdienste  

Als lid van verdienste wordt voorgedragen Harm de Fonkert. Sinds 1986 is Harm actief als scheidsrechter en 
heeft maar één keer een coach van het veld gestuurd. Het is zeer bijzonder, dat ondanks twee nieuwe 
heupen en een aneurysma Harm nog steeds actief is op het veld. Onder dankzegging en een welgemeend 
applaus wordt de KNBSB-speld uitgereikt.  
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5. Financiën  

a. Jaarrekening 2023 
De penningmeester, Elliott Rivera begint met een korte terugblik. In december 2023 werd gemeld dat een 
risico werd gelopen van maximaal 15.000 euro negatief. Dat risico bleek mee te vallen, er is een positief 
resultaat van 48.000 euro gerealiseerd. Het negatieve resultaat van 60.000 euro van 2022 is hiermee 
grotendeels vereffend. De algemene reserve is aangezuiverd tot iets boven het minimumvereiste. Er zijn 
nieuwe bestemmingsreserves aangemaakt voor communicatie en opleidingen.  
Om niet in detail te hoeven treden tijdens het congres wordt voorafgaand een financieel vragenuur 
georganiseerd. In december 2023 waren hierbij tien mensen aanwezig en waren er bijna zestig vragen. Dit 
kwam waarschijnlijk vanwege het negatieve resultaat. Op 18 april 2024 waren er maar zeven vragen van 
één vereniging. De vragen zijn gepubliceerd op de website van KNBSB.  
 
* Verenigingssport/Algemeen 
In 2023 bedroegen de inkomsten 1.400.000 euro, met een resultaat vanwege een belastingcorrectie van 
minus 15.000 euro. Dat was de prognose tegenover de begroting. Er waren veel bewegingen tussen 
december en het einde van het jaar. Dat heeft te maken met de prognose die is opgesteld met de cijfers 
van eind september. Er was nog een kwartaal te gaan om de cijfers definitief te maken. Er is een positief 
resultaat gerealiseerd van 42.000 euro. In december werd een belastingcorrectie getoond met de 
aantekening dat misschien niet het volledige bedrag in 2023 kan worden genomen, wat toch gelukt is. De 
totale belastingcorrectie is in de cijfers meegenomen. Dat is het verschil tussen de prognose in december 
en de realisatie.  
 
* NTTO Honkbal 
In 2023 zijn de prognose en begroting getoond. De additionele kosten en inkomsten vallen tegen elkaar 
weg. Uiteindelijk is het resultaat 2.000 euro positief, tegenover een prognose van 3.000 euro. Wat een 
goed resultaat is. 
 
* NTTO Softbal 
In 2023 was het begrote resultaat 1.500 euro, de prognose bedroeg 1.000 euro en het resultaat is 
uiteindelijk 3.000 euro. Het verschil ten opzichte van de prognose is marginaal, dus ook een goed resultaat.  
 
* Resultaatbestemming 2023 
Van het positieve resultaat van 48.000 euro wordt de algemene reserve aangezuiverd. Er zijn 
bestemmingsreserves opgebouwd voor opleidingen, communicatie, huisvesting en automatisering. De 
bestemmingsreserve NTTO is het positieve resultaat van 2023 van NTTO. Er is een algemene reserve ten 
behoeve van de continuïteit van de KNBSB. Bij eventuele calamiteiten kan de organisatie tenminste zes 
maanden functioneren. De beoogde hoogte van de reserve is 366.000 euro. De stand per 1 januari 2024 is 
368.405 euro.  
 
* 2024 Kosten prognose vs. begroting 
De begroting wordt niet getoond, want er wordt ervan uitgegaan dat alles op 0 euro is begroot. De totale 
kosten volgens de begroting bedragen 4.300.000 euro. Deze bestaat uit 1.661.000 euro voor de 
verenigingssport, ongeveer 2.600.000 voor NTTO. De kosten zullen stijgen vanwege toernooien en betere 
kostenberamingen en schattingen. Het is de bedoeling om op 0 euro uit te komen. De kostenstijging van in 
totaal 3% is in lijn met de inflatie. Bij softbal bedraagt de stijging 7%, vanwege het WK in Italië.  
Voor verenigingssport is er een begroot resultaat van 15.000 euro vanwege de correctie over twee jaar. De 
prognose voor 2024 is minder, namelijk 3.000 euro positief. De risico-inkomsten sponsoring zijn bijgesteld 
om dat veiliger te stellen. NTTO zal op 0 euro uitkomen bij een budget van boven de 2.000.000 euro. Er zijn 
in potentie meer inkomsten, maar ook kosten voor zowel honkbal en softbal.  
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* Advies commissie van Toezicht 
Chris Licher vertelt dat het afgelopen jaar ook voor de commissie van Toezicht vrij bewogen was en zeker 
voor wat betreft de financiële kant. In het jaar 2022 was er enige boosheid was over de controle op de 
cijfers, het uiteindelijke verlies deels een verrassing was. Wederom was er een verrassing dit jaar en daar 
houdt de CvT niet van, zelfs niet als hij positief is. Hierover is gesproken. Het heeft niets te maken met de 
jaarrekening, maar meer met het controleproces. Er is uitgelegd dat de prognose is gemaakt per 
september, maar als vanaf september wordt geprobeerd om de kosten in bedwang te houden, dan is dat in 
december bekend. Het was dus mogelijk geweest toen aan te geven dat 15.000 euro was geprognotiseerd, 
maar de verwachting was positief uit te komen, omdat er zoveel kosten zijn bespaard. Contributies zijn 
echter lastig in te schatten. Er is besproken dat het dit jaar een pittige forecast gaat worden en dat is 
positief. De jaarrekening is met de accountant gesproken en die was positief. De organisatie staat goed. 
Financieel gezien is het zeer goed. De controles worden steeds beter met de beperkte groep mensen 
waarmee het moet worden gedaan. De dubbele check, vier ogen en soms zelfs zes ogen, gaat beter dan de 
jaren daarvoor. Ook dat is dus positief. Eén van de verenigingen had veel technische vragen en 
opmerkingen, die worden aangepast. De jaarrekening geeft een waarheidsgetrouw beeld. Het advies is om 
de jaarrekening goed te keuren.  
 
b. Vaststelling jaarrekening 2023 
De voorzitter gaat over tot het in stemming brengen van de jaarrekening 2023. 
 
Besluit: 
Het congres stemt in met de vaststelling van de jaarrekening 2023. 
 
6. Governance  

a. Bestuur 
Het bestuur is in december 2023 begonnen. Sindsdien is er veel gebeurd, maar wellicht is dat niet altijd 
zichtbaar.  
 
* Eerste 100 dagen 
In de eerste honderd dagen heeft het bestuur kennisgenomen van allerlei beleidsdocumenten. Er is 
aangesloten bij een groot aantal overleggen. Er zijn veel gesprekken gevoerd met betrokkenen, maar ook 
met mensen die een mening en plannen hadden of ideeën over wat wel of niet goed ging. Er zijn diverse 
bestuursvergaderingen en strategische sessies geweest. Er is ook contact geweest met andere sportbonden 
om na te gaan hoe zij te werk gaan en dit soort vraagstukken oplossen. Los van wat qua strategie anders 
wordt gedaan, is aan de slag gegaan en zijn er een aantal zaken verschoven.  
 
* Vertaling in concrete acties: 
- Er waren twaalf clinics door nationale teamspelers bij verenigingen.  
- Er zijn social media workshops geweest.  
- Er waren Taco Mundo “Welcome Friends”-activiteiten.  
- Er wordt een online kenniscentrum voor verenigingen ontwikkeld.  
- Er is extra aandacht voor het opleiden van officials en scorers.  
- De TC-opleidingen zijn opgepakt. Hieraan wordt extra aandacht gegeven.  
- Er is veel aandacht voor integriteit en sociale veiligheid. Het is een belangrijk thema. 
 
Bij dit laatste punt licht Simone Willemse toe dat de eerste stappen zijn gezet. Sonja Noort is vanuit 
NOC*NSF aangesteld als integriteitsmanager bij de KNBSB. Zij is aan de slag gegaan met een beleid rondom 
integriteit. Het conceptbeleid ligt voor en wordt tijdens de volgende bestuursvergadering vastgesteld. Het 
is goed om te weten dat Sonja Noort ook het meldpunt is voor klachten of zaken die spelen rondom 
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integriteit. Het is de bedoeling dat ook verenigingen hiervoor een inrichting gaan organiseren, door middel 
van een vertrouwenspersoon. Sonja Noort zal op korte termijn hierop terugkomen. Ook is het mogelijk 
haar vragen te stellen of klachten te melden.  
 
* Strategie nieuwe bestuur 
Er is de sportpiramide van breedtesport naar hoofdklasse naar Team NL. Dat vindt niet alleen binnen 
verenigingen plaats, maar ook daarbuiten in niet-competitie vormen. Er moet worden nagegaan welke 
governance daarbij past, welk kader daarbij past en of de omstandigheden kunnen worden gecreëerd zodat 
het beste naar boven komt voor zowel verenigingen als de nationale selecties 
 
* Ontwikkelingen in de sport en maatschappij 
Het is niet eenvoudig, want er komt steeds meer individualisering. Het abonnementsgedrag neemt toe. 
Mensen willen langskomen en trainen. Of een kind afzetten, dat na een aantal uren wordt opgehaald, want 
dan hoeft geen oppas te worden geregeld. Zij realiseren zich echter niet dat bijna alles wordt gedaan door 
vrijwilligers. Er is minder betrokkenheid bij verenigingen. Een andere trend is de vergrijzing. KNBSB is niet 
de enige sportbond die hiermee worstelt.  
 
* Ambities NOC*NSF en sportbonden: 

− Het sportiefste land ter wereld zijn in 2032.  

− Groei van het totaal aantal sporters. Momenteel zijn er ruim 9 miljoen sporters in Nederland. De 
ambitie is om dat aantal te verhogen naar de 12 miljoen. Hierin kan de KNBSB een rol spelen, 
omdat onze spelvormen geschikt zijn om doelgroepen aante boren die nu moeilijk bereikt worden. 
Bijvoorbeeld slowpitch softbal is een geweldige spelvorm voor degenen die wat meer op leeftijd 
zijn en geen contactsport willen beoefenen.  

− Aansprekende verhalen vertellen en maatschappelijk rendement behalen. Ook de KNBSB-
community kan veel verhalen vertellen en bijdragen. Ook hier liggen kansen. 

− Top 10 medailleklassement halen, gaat over de Olympische Spelen en is waarschijnlijk iets verder 
weg voor de sporten van de KNBSB.  

 
* Ambitie 

− Een duidelijk verhaal kunnen vertellen over de eigen sporten, zoals wie de KNBSB is, wat wordt 
gedaan en waarom de bond relevant en nodig is, maar ook uit kunnen leggen waarom gemeenten 
de ruimte moeten geven voor honk- en softbal.  

− Het ondersteunen van verenigingen. 

− De zichtbaarheid van de sport vergroten, wat hopelijk zal leiden tot meer jeugdspelers en 
deelnemers. 

− Hoe kan in de piramide naar de top worden gekomen? Hoe kunnen daar aansprekende 
topsportresultaten worden behaald? 

− Hoe is het mogelijk als community elkaar beter te vinden en de verbinding te versterken, waardoor 
het verhaal groter kan worden gemaakt.  

 
* Proces 
Het zijn de grove schetsen, maar het strategisch document wordt verder uitgewerkt. Het idee is om dat in 
inspraaksessies te bespreken met de verenigingen en de input mee te nemen. Als bijvoorbeeld wordt 
gedacht aan andere competitievormen dan moet dat aansluiten bij wat de verenigingen verwachten hoe 
dat zal werken. Uiteindelijk zal worden gekomen tot een document dat wordt gedeeld en herkenbaar zal 
zijn.  
 
* Stip op de horizon 
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Hopelijk zal hiermee een veilige en sterke KNBSB en honkbal-, softbal- en Baseball5-community worden 
gerealiseerd. De vraag is of de verenigingen daarbij kunnen helpen. En: step up to the plate! Dat is de 
oproep. 
 
Yvonne Campfens, Kinheim wil weten of er een timeline is. Is er een idee wanneer de sessies zullen 
plaatsvinden en het strategisch document klaar zal zijn? Er is met verschillende mensen gesproken. Vorig 
jaar was er veel reuring. Wat is er gedaan met de verschillende geluiden die toen uit de community zijn 
gekomen? 
De voorzitter antwoordt dat wat betreft de timing het de ambitie is om op het volgende congres het 
document gereed te hebben. De inspraaksessies zullen dan in de loop van het seizoen plaatsvinden. Er kan 
worden geacteerd op mogelijke veranderingen in de competitie in het jaar daarna. Wat betreft de 
gesprekken is er met een aantal mensen gesproken om te begrijpen wat er leeft en dat wordt 
meegenomen in het proces. De Groep Jaarsma is de hand toegestoken om in gesprek te gaan, maar dat is 
afgewezen, want daarvoor bestond geen behoefte. Dat is teleurstellend.  
 
André Ficken, HSV Saints begrijpt dat integriteit een belangrijk onderwerp is. Hoe zit dat met inclusiviteit en 
diversiteit? 
Simone Willemse vertelt dat inclusiviteit en diversiteit zeker op de agenda staan. Britt Vonk is binnen de 
KNBSB aangesteld om met deze onderwerpen aan de slag te gaan. Britt is vanwege haar softbal carrière in 
het buitenland geweest, maar daardoor heeft het onderwerp niet stilgelegen. Zij is hiermee aan de slag 
gegaan en is bezig met een concreet plan. Als dit plan voorligt, dan wordt het geagendeerd.  
André Ficken, HSV Saints vindt het jammer dat bijvoorbeeld baseball for the blind, rolstoelsoftbal en G-
honkbal nergens worden vermeld.  
Simone Willemse vermeldt dat het onderdelen zijn die zeker bij een inclusieve sport horen.  
 
Ellen van der Moezel, Zwijndrecht heeft een vraag over de plannen qua communicatie, 
clusterbijeenkomsten en dergelijke. De laatste tijd is dat veranderd. Wat zijn de plannen, want het is 
belangrijk om op een informele manier contact te kunnen houden met het bondsbureau, bestuur en 
verenigingen in de omgeving. 
André Kuipers legt uit dat vragen in de clusterapp naar voren komen. Dan komt daar een verzoek uit om 
met elkaar aan de slag te gaan en bij elkaar te komen. Het staat in de planning om de clusterbijeenkomsten 
twee keer per jaar weer op te pakken. Het gaat hierbij om een fysieke en online bijeenkomst. Er staat een 
bijeenkomst gepland voor Midden-Nederland, Amsterdam et cetera.  
Stefaan Eskes vult aan dat er wel een ander beleid wordt doorgevoerd voor de cluster overleggen. Tot nu 
toe is de regie gevoerd vanuit de KNBSB, waarbij presentaties werden gemaakt over bepaalde 
onderwerpen en dergelijke, maar dat zal niet meer het geval zijn. Er is besloten het initiatief vanuit de 
clusters te laten komen en daar gezamenlijk moet worden bepaald welke onderwerpen worden 
geagendeerd, zodat de KNBSB-organisatie niet de agenda bepaalt. Het is beter als de onderwerpen en de 
urgentie voor een overleg vanuit de clusters komen. 
Ellen van der Moezel, Zwijndrecht vindt het een verschil dat de KNBSB de onderwerpen bepaalt en de 
presentaties verzorgt of dat vanuit de KNBSB de datum wordt gepland. Het zou goed zijn als dat initiatief 
vanuit de bond komt, want anders zal het doodbloeden.  
 
Gerard Vaandrager sluit aan bij Yvonne Campens. Allerlei mensen hebben zich met het een en ander 
beziggehouden. Er was de hoop dat er sneller een soort signaal zou gaan naar de mensen die hebben 
meegewerkt over wat er gebeurt. De presentatie was niet eerder gedeeld. Er is geïnformeerd en anderen 
vinden het ook stil sinds december 2023. Er is niets bekend en er wordt niets gehoord. Als de presentatie 
dan wordt getoond, dan blijkt dat er aardig wat gebeurt. De conclusie is dat de communicatie nog steeds 
niet goed is.  
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Hetgeen is gepresenteerd, is goed, zeker wat betreft de financiën, waarvoor de complimenten worden 
gemaakt. In december was er een positieve vibe, maar daarna gebeurt er weer niets. Dat signaal wordt 
afgegeven. Een mens en organisatie hebben leiding nodig.  
 
De voorzitter vindt het een duidelijk signaal. Hopelijk kunnen de inspraaksessies met de verenigingen een 
bijdrage leveren, zodat het mogelijk is een duidelijk verhaal te vertellen over wat er is gebeurd en wat het 
plan is. Het kost echter ook tijd om het goed bij elkaar te krijgen. Het moet een gedegen en doordacht plan 
zijn. Er wordt geprobeerd het proces goed te doen. Het signaal is duidelijk en wordt meegenomen.  
 
* Commissie van Toezicht 
De vergadering wordt gevraagd in te stemmen met de herbenoeming van drie leden van de Commissie van 
Toezicht, namelijk Jan Kuipers, Chris Licher en Sander van Elst.  
 
Besluit: 
Het congres stemt in met de herbenoeming van Jan Kuipers, Chris Licher en Sander van Elst als leden van 
de Commissie van Toezicht.  
 
7. Tuchtreglement   

In het tuchtreglement is een aantal aanpassingen doorgevoerd. Deze hebben met name te maken met 
meerdere wedstrijden op een dag en dat op de dag zelf moet worden gekeken naar wat er moet gebeuren 
met schorsingen en dergelijke.  
 
Besluit: 
Het congres stemt in met de aanpassingen van het tuchtreglement.  

 
8. Rondvraag  
Yvonne Campfens, Kinheim wil weten of er nog wordt gekeken naar verandering van de governance 
structuur, zoals dat bij veel verenigingen bij de KNBSB en andere maatschappelijke organisaties aan de orde 
is. 
De voorzitter antwoordt dat het thema zeker op de agenda staat en hiernaar wordt gekeken.  
Nicole van de Graaf vult aan dat het zeker een thema is, maar dat zal volgen op hetgeen eerst moet 
gebeuren voor de verenigingen en de sportbond. Met de Commissie van Toezicht wordt verkend welke 
stappen worden gezet en wat de conclusies zijn. Het wordt zorgvuldig gedaan en het liefst in een keer 
goed. Het thema wordt zeker meegenomen.  
 
Geert Snellen, Twins merkt op dat het prettig is dat het congres fysiek plaatsvindt. Het was 
verbazingwekkend dat het in eerste instantie online zou plaatsvinden en het is jammer dat de statuten de 
reden zijn om fysiek bijeen te komen. Ook als in de statuten staat dat het congres online kan plaatsvinden, 
dan wordt aan een fysieke bijeenkomst de voorkeur gegeven, zodat het mogelijk is elkaar twee keer per 
jaar te ontmoeten.  
De voorzitter vertelt dat het een afweging is, want sommige mensen moeten van ver komen of vanwege de 
werkzaamheden is het niet haalbaar. De fysieke interactie is beter, maar online biedt meer mensen de 
mogelijkheid om deel te nemen.  
 
Gerard Vaandrager merkt op voor aanvang van het congres benieuwd te zijn geweest naar de plannen, 
welke zouden worden gepresenteerd en welke over het congres heen zijn gegooid. Als de tijd wordt 
genomen om naar het congres te gaan, dan mag worden verwacht dat vooraf een indruk wordt gekregen 
van hetgeen gepresenteerd gaat worden, zodat het mogelijk is daarover een goede discussie te hebben. Er 
moet gelijk worden gereageerd, maar het gaat om te belangrijke zaken om de plannen ter plekke te horen.  
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Het congres van de bond vraagt toch wat meer inhoudelijke discussie, want dat maakt het congres 
waardevol. Het zou prettig zijn geweest als van tevoren een beeld was gegeven van hetgeen was gebeurd 
sinds de vergadering van december 2023, zodat het mogelijk was geweest een inhoudelijke reactie voor te 
bereiden.  
 
Mimy Sluiter, Quick Amersfoort is benieuwd hoe de interactie is geweest tussen de bijeenkomsten voor het 
uitwerken van concretere zaken. Wat zijn de goede punten die uit het overleg met “Yvonne & co” zijn 
overgenomen. 
De voorzitter zegt dat een duidelijk signaal is afgegeven over het feit dat de communicatie kan worden 
verbeterd. Uit de sessies is onder andere naar voren gekomen dat de verenigingen hulp kunnen gebruiken 
op het gebied van communicatie en social media. Daaruit zijn de social media workshops voortgekomen. 
Ook is naar voren gekomen, dat de thema’s op veel verschillende vlakken zitten, zoals communicatie, 
spelvormen, hoe wordt de sport ingericht, de competitievormen en ook hoe de bond wordt ingericht. Dat 
zijn thema’s op verschillende vlakken die moeten worden meegenomen in hetgeen gezamenlijk wordt 
gedaan. Aan de ene kant zit het in dat soort acties. Aan de andere kant zit het ook in het lange termijnplan 
wat met elkaar op papier wordt gezet.   
 
Yvonne Campfens, Kinheim herkent een aantal dingen uit de sessies die in Utrecht maandelijks worden 
gehouden, waarbij iedereen welkom is. Er komen elke keer deelnemers van verschillende verenigingen om 
over heel concrete onderwerpen te praten. Wat herkend en dat is verheugend, is de ondersteuning voor de 
verenigingen bij het vertellen van het verhaal, maar de versnelling mag vele malen hoger. De social media 
workshops helpen daarbij. Deze waren geweldig, zeer inspirerend en hiervoor was veel belangstelling. 
Maar er is gevraagd om te helpen het verhaal te vertellen waarom de sport zo gaaf is, want dat zal helpen 
om kinderen te trekken, leden te werven en dat is wat de verenigingen het hardste nodig hebben. Het staat 
op de lijst en het budget is gereserveerd, maar er is al een hele tijd geprobeerd om content te krijgen en 
het zou fijn zijn dat spoedig te ontvangen.  
De voorzitter vermeldt dat de vraag is wat voor content wordt gemaakt en wat aansluit bij de boodschap 
die wordt overgebracht. Dat vraagt een diepere reflectie. Voor goede communicatie is het belangrijk dat de 
boodschap die wordt overgebracht consequent is. Hieraan wordt gewerkt en wat hopelijk zichtbaarder zal 
worden in de komende tijd, zodat het kan worden vertaald naar concrete zaken waardoor het een sterkere 
boodschap is, omdat er veel diepere en fundamentelere keuzes aan ten grondslag liggen.  
 
Meral Euser, Euro Stars begrijpt de gestelde vragen, maar er moet dieper naar het hele verhaal worden 
gekeken. In de maatschappij wordt gemerkt dat er heel snel heel veel ontwikkelingen zijn. De 
sportverenigingen merken dat, omdat er een run aan leden is. Hopelijk is dat meerdere verenigingen het 
geval. Er wordt gedraaid op vrijwilligers. De KNBSB is vier maanden verder. In vier maanden tijd is het 
onmogelijk om, vanuit de storm waar iedereen uit is gekomen, een plan van aanpak te verwachten. Yvonne 
met haar team en Gerard met zijn team hebben veel input geleverd. Het is niet mogelijk om binnen vier 
maanden een goed onderzoek te verrichten. Het gas moet er inderdaad op, maar als er wordt gerend als 
een kip zonder kop, dan wordt het doel gemist. Het nieuwe bestuur moet iets meer tijd worden gegund om 
een plan van aanpak te kunnen neerleggen.  
 
Peter Kwakernaak merkt op dat tijdens het vorige congres een honkbal- en softbal academy platform is 
genoemd. Dit staat dichtbij hetgeen een vereniging concreet kan doen. Er is een platform gebouwd, 
waarop veel oefeningen zijn vermeld. Hierop zijn leerlijnen losgelaten, afhankelijk van doelgroep, leeftijd 
en wat iemand kan. Bij de laatste test bleek, dat er nog een tutorial moest worden toegevoegd. Binnen 
enkele weken zal de tool voor honkbal- en softbaltrainingen op elk niveau beschikbaar zijn. De oproep is 
zich aan te melden voor de tests, zodat hiermee kan worden gespeeld om vast te stellen wat er eventueel 
aan mankeert. Er wordt hulp gevraagd om een tool te maken, om ook de staf beter op te leiden. Als er 
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leuke trainingen zijn met meer variatie, dan worden gemakkelijker nieuwe leden gekregen, die ook worden 
vastgehouden. Er volgt een campagne. Elke vereniging wordt in ieder geval op de hoogte gesteld.   

 
9. Sluiting  
De voorzitter bedankt de aanwezigen voor de inbreng en sluit de vergadering om 20.35 uur.  

 
 
 

Besluitenlijst KNBSB-Congres van 24 april 2024: 
 
1. Het verslag van het Congres van 9 december 2023 werd goedgekeurd. 

2. De jaarrekening 2023 is vastgesteld. 

3. Herbenoeming van 3 leden Commissie van Toezicht is akkoord. 

4. Tuchtreglement is vastgesteld.  

Actiepuntenlijst KNBSB-Congres van 24 april 2024 
Geen 


